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تعیین تکلیف استفاده دانش آموزان از »موبایل«
 در مدارس با صدور بخشنامه 

اختیار فعلا با مدیران است
 معاون آموزش متوســطه وزیر آموزش و پرورش، با اشاره به اینکه هدف گذاری 
کرده بودیم امسال سهم رشته علوم تجربی افزایش نیابد گفت: با این حال امسال 

جمعیت دانش آموزی رشته تجربی ۰.۱ درصد افزایش داشت.
به گزارش ایســنا، محمد مهدی کاظمی در خصوص برگزاری مرحله کشــوری 
جشنواره الگوهای برتر تدریس، اظهار کرد: هدف گذاری کرده بودیم سهم رشته 
تجربی افزایش نیابد اما امســال افزایش ۰.۱ درصدی داشت که شاید با کاهش 
جمعیت دانش آموزی این امر محقق شــده است.  وی در پاسخ به سوالی درباره 
اســتفاده از موبایل در مدارس، توضیح داد: این امر در اختیار مدارس و مدیران 
مدارس است اما ممکن است در آینده از سوی آموزش و پرورش بخشنامه ای در 

این زمینه ارسال شود تا تکلیف این امر مشخص شود.

احتمال خیزش گرد و خاک در تهران
براساس اعلام اداره کل هواشناسی استان تهران، از بعد از ظهر روز گذشته تا روز 
چهارشــنبه )۱۶ تا ۱۷ آبان ماه( در نواحی غربی و جنوب غربی وزش باد نسبتا 
شــدید تا شــدید با احتمال خیزش گرد و خاک یا نفوذ گردوغبار از استان های 

همجوار غربی پیش بینی می شود.
به گزارش ایسنا براساس بررسی نقشه های پیش یابی و تحلیل الگوهای همدیدی، 
طی پنج روز آینده وضعیت جوی اســتان تهران آسمانی صاف تا قسمتی ابری 
در بعضی ساعات همراه با وزش باد و در مناطق پرتردد شهری در بعضی ساعات 
همراه با غبار محلی، کاهش کیفیت هوا و در پاره ای نقاط با کاهش دید پیش بینی 
می شود. آسمان تهران امروز )۱۷ آبان ماه( کمی ابری تا نیمه ابری، گاهی وزش باد 
با حداقل دمای ۱۱ و حداکثر دمای ۱۸ درجه سانتیگراد و طی فردا ) ۱۸ آبان ماه( 
صاف تا کمی ابری، در بعضی ساعت ها غبار محلی با حداقل دمای ۱۳ و حداکثر 

دمای ۱۹ درجه سانتیگراد پیش بینی می شود.

آموزش

هواشناسی

دبیر مرجع ملی کنوانســیون حقوق کودک با 
اشــاره به اصلاح آئین نامه حمایت از کودکان 
بی سرپرســت و بدسرپرســت، اعــلام کرد با 
اجرای شیوه نامه مذکور می توان فاز حمایت از 
کودکان کار و خیابــان را نیز کلید زد چراکه 
با کاهش تعداد کودکانی که در موسســات و 
مراکز بهزیســتی نگهداری می شوند، ظرفیتی 
برای توجه به سایر کودکان در معرض آسیب 
و آســیب دیده از جمله کودکان کار و خیابان 

ایجاد می شود.
ســیدعلی کاظمی در گفت وگو با ایســنا، با 
بیان اینکه راهبردهای مختلفی برای توجه به 
حوزه کودکان وجود دارد، اما همواره در حوزه 
کودکان، اولین راهبرد کاهش تعداد کودکانی 
است که پیش روی ما گرفتار آسیب هستند، 
گفــت: در اجرای این راهبرد که دغدغه اصلی 
مرجع ملی حقوق کودک است، از سال گذشته 
در مرجــع ملی کنوانســیون حقــوق کودک 
برنامه ریزی  هایی انجام شده است. در بررسی
 های کارشناســی به این جمع بندی رسیدیم 
کــه اولین گام در این راهبــرد تمرکز بر روی 
کودکان بی سرپرســت و بدسرپرست است و 
در همین راســتا آئین نامه حمایت از کودکان 
بی سرپرست و بدسرپرست اصلاح و شیوه نامه 

آن تهیه شد.
آغاز اجرای شیوه نامه واگذاری موقت 
کودکان بی سرپرست و بدسرپرست 

بهزیستی به خانواده ها
به گفتــه وی، طبق این اصلاحیــه، کودکان 
بی سرپرســت و بدسرپرســتی که به موجب 
حکــم مرجع قضایی اعم از دادســرا یا دادگاه 
جهت نگهداری به بهزیســتی سپرده شده  اند، 
برای مراقبت موقت به خانواده های داوطلب و 
دارای شرایط سپرده می شوند تا کودک درون 
خانواده رشــد کند و مراقبت شود. دبیر مرجع 
ملی کنوانسیون حقوق کودک با اشاره به اینکه 
آموزش هــای لازم برای اجــرای آئین نامه به 
مدیران و مسئولان داده شده است، اعلام کرد 
که از هفته گذشــته عملًا اجرای شیوه نامه در 
بهزیستی اســتان  ها شروع شده است. کاظمی 
ادامــه داد: اصلاح آئین نامــه قانون حمایت از 
کودکان بی سرپرســت و بدسرپرست موجب 
کاهش تعداد کودکانی که در موسسات و مراکز 
نگهداری بهزیستی نگهداری می شوند، خواهد 
شد و ظرفیتی برای توجه به سایر کودکان در 
بهزیســتی ایجاد می شود. همزمان با واگذاری 
این کودکان به خانواده های دارای شرایط، باید 
سایر کودکان در معرض آسیب و آسیب دیده 
نیز شناسایی شوند و موردحمایت قرار گیرند. 
مهم ترین دســته این کودکان، کودکان کار و 
خیابانی اســت که یا زیســت خیابانی دارند و 
یا رزق و روزی شــان را در سطح خیابان ها به 
دست می آورند، این درحالی است که کودکان 
باید در بستر خانواده رشــد کنند و از حقوق 
مختلف از جمله تفریــح و تحصیل برخوردار 
باشــند، حال آنکه این حقوق با حضورشان در 
خیابان نقض و تهدید می شود. از همین رو در 
گام دوم، مرجع ملی کنوانسیون حقوق کودک 

به سراغ کودکان کار و خیابان رفته است.
از  جلوگیــری  و  کار  کــودکان  از  حمایــت 
خیابانگــردی آنهــا بــا آزاد شــدن ظرفیت 

شیرخوارگاه ها و مراکز شبه خانواده بهزیستی
دبیــر مرجع ملی کنوانســیون حقوق کودک 
با بیان اینکه کــودکان کار و خیابانی به چند 
دسته تقسیم می شــوند، افزود: برخی از آنها 
بی سرپرست و بدسرپرست اند که با استفاده از 
ایــن قانون، باید یا برای آنها خانواده  جایگزین 
مناسبی پیدا کرده یا آنها را در مراکز نگهداری 
از کودکانــی کــه حال بــا اجــرای آئین نامه 
ظرفیت شان آزاد شــده، نگهداری کرد. برخی 
دیگر از این کــودکان به دلیل فقــر خانواده 
در خیابان هســتند کــه از طریق کمک های 
اقتصادی و توان افزایی مالی یا ایجاد مهارت و 
اشتغال می توان به آنها کمک و از خیابان  گردی 

آنان جلوگیری کرد.
وی معتقد است که با اجرای شیوه نامه مذکور 
می توان فاز حمایت از کودکان کار و خیابان را 
نیز کلیــد زد. در حال حاضر برنامه ریزی هایی 
در این زمینه انجام شده و دستگاه  های مختلف 
از جمله وزارت کشــور، ســازمان بهزیستی، 
فراجا، مراجع ملی و اســتانی حقوق کودک و 
شــهرداری ها به ویژه شــهرداری تهران آماده 
هســتند تا آینده خوبی را بــرای کودکان کار 

و خیابان رقم بزنند. کاظمی در پاســخ به این 
ســوال که آیا در راســتای حمایت از کودکان 
کار و خیابــان آئین نامه ســاماندهی کودکان 
کار و خیابان نیز اصلاح خواهد شــد، اینگونه 
توضیح داد: آئین نامه ســاماندهی کودکان کار 
و خیابان مصوب ۱۳۸۴ اقدام ارزشمندی بود 
که با چالش  هایی هــم در عمل مواجه بود. از 
جملــه آن که فاقد جامعیــت لازم بود، برای 
برخی دســتگاه  ها مانند وزارت دادگســتری 
تکلیف هایــی تعیین شــده بود کــه خارج از 
صلاحیــت قانونی آنهــا بود، از ســوی دیگر 
جلسات لازم برای اجرای آئین نامه برگزار نشد؛ 
به همین جهت با اصلاحیه ۱۷ مهرماه ۱۴۰۱ 
آیین نامه اجرایی ماده ۶ قانون حمایت از اطفال 
و نوجوانان که کودکان کار و خیابان را تعریف 
و فرایند حمایت از آنهــا را به عنوان کودکان 
در معرض خطــر تعریف کرده اســت، عملا 
هم آیین نامه ســال ۱۳۸۴ نســخ و لغو اعتبار 
شــده، هم چالش های مرتبط با آن رفع شده 
است. این آیین نامه متکی به قانون حمایت از 
اطفال و نوجوانان اســت و عدم اجرای تکالیف 
آن ضمانت اجرا دارد و جلســات بررسی روند 

اجرای آن مستمر برگزار می شود.
وی بــا تاکید بر اینکه صرفــا راه اندازی مراکز 
نگهداری برای کــودکان کار و خیابان راهکار 

مناسبی برای حمایت از این کودکان نیست و 
اگر پشتوانه آن برنامه های خانواده محور نباشد، 
اقدامات ایــن حوزه قطعا با شکســت مواجه 
می شود، افزود:  این اقدامات در سطح شناسایی 
و پذیــرش کــودکان کار و خیابانــی متوقف 
می شــود و به مرحله حمایت و توانمندسازی 
او نمی رسد و در واقع زنجیره اقدامات حمایتی 
در میان کار از هم گسسته می شود، به همین 
دلیل کودک بنا به دلایل مختلف میل به فرار 
از مراکــز و حضور در کف دارد. حمایت از این 
کودکان باید با تکمیل تمــام مراحل زنجیره 

حمایت و با رویکرد خانواده محور باشد.
به گفته کاظمی، براســاس بررسی های انجام 
شده بســیاری از کودکان کار و خیابان دارای 
خانواده هســتند؛ اما فقر و شــرایط اقتصادی 
خانواده و در برخــی موارد خرده فرهنگ های 
اشتباه این کودکان را به خیابان کشانده است.

دبیر مرجع ملی کنوانسیون حقوق کودک در 
همین راســتا از اجرای طرحی برای حمایت 
از کــودکان به صورت پایلوت در شهرســتان 
بهارســتان با همکاری ســازمان بهزیســتی، 
دانشــگاه علوم توانبخشی و سلامت اجتماعی 
و نهادهــای مردمی خبــر داد و گفت: در این 
طــرح، خانوارهایی کــه دارای فرزنــدان در 
خیابان و بازمانده از تحصیل یا معلول هستند، 

شناسایی شــدند؛ برخی از این کودکان دچار 
مشکل سوءتغذیه یا تهیه لوازم التحریر یا تامین 
مالی برای درمان بودند. پس از شناسایی این 
افــراد، مبالغی تامین شــد که بخشــی از آن 
ابتدای ســال تحصیلی برای بیــش از ۳۰۰۰ 
کودک دهک هــای پایین جهت تأمین هزینه 
لوازم التحریر واریز شــد و بخــش دیگر نیز به 
زودی برای گروه دیگر جهت رفع مشــکلات 

سوء تغذیه، درمان و مسکن واریز خواهد شد.
کاظمی افزود: اگرچه دســتگاه های مختلفی 
در زمینــه رفع فقر فعال و پای کار هســتند، 
اما برنامه ها در این زمینه نیاز به تحول جدی 
دارد تا اولا سمت وسوی فعالیت دستگاه های 
دولتــی از تصدی گری به تســهیلگری تغییر 
باید، خانواده ها به عنوان راهکار در نظر گرفته 
شــوند و در فرایندی علمی و غیر دولتی وارد 
فرایند توان افزایی شــوند و نیازهای اساســی 
آنها با کمک خود خانواده برآورده شــود و در 
نتیجــه افزایش ظرفیت تولیــدی و اقتصادی 
خانوار، حضور کودکان در مدارس و ســلامت 
و کرامت کــودکان تأمین شــود. در طراحی 
چنین برنامه هایی باید به محدودیت هایی که 
آسیب پذیرترین قشرها با آن مواجه هستند و 
اینکه چگونه می توان بر چنین محدودیت هایی 

غلبه کرد، توجه بیشتری کرد.

دبیر مرجع ملی کنوانسیون حقوق کودک اعلام کرد

آمادگی برای حمایت از کودکان کار 

شهردار تهران:

درختان مشهدی جایگزین چنارهای ولیعصر می شوند

شهردار تهران در خصوص وضعیت درختان خیابان ولیعصر، 
گفت: بستر جوی ها ســنگی و سیمانی شد که اشتباه بود 
و عمــلًا بن درختان در معرض آســیب قرار گرفت و دچار 
آفت و در نهایت خشــک شد. ما از مشهد درخت ۱۰ ساله 
وارد کرده ایم و با شــکل و شــمایل درختان سابق خیابان 
ولیعصر، در حال کاشت اســت. علیرضا زاکانی جهت ارائه 
گزارش دستاوردهای سفر تیم مدیریت شهری پایتخت به 
کشور چین در برنامه »صف اول« شبکه خبر حضور یافت و 

پاسخگوی پرسش هایی در این خصوص شد.
شهردار تهران در ابتدای سخنان خود با بیان اینکه خطوط 
زیرزمینی مترو در حال افزایش است، گفت: در سفر چین 
قرارداد اجرایی ۷۹۱ واگن منعقد شــد و بنابر این شد که 
هشت رام قطار شامل ۵۶ واگن به صورت آماده وارد کشور 
شــود و ۱۰ رام نیز به صورت قطعات وارد کشور شود و به 
نوعی ۵۵ درصد داخلی سازی صورت بگیرد و با ۲۵ درصد 

افزایش میزان قرارداد ۷۹۱ واگن به ناوگان مترو وارد شود 
که اولین قطار ۱۲ ماه آینده وارد خواهد شد.

وی در ادامه با بیان اینکه با کمبود قطار روبه رو هســتیم، 
اظهار کرد: سرفاصله ها بالاســت و مردم در فشار هستند؛ 
مطلوبیت به گونه ای است که روزانه دو میلیون نفر با مترو 
ســفر می کنند که با تأمین واگن ها به ســه میلیون نفر در 
روز افزایش خواهد یافت. اتفاقاتی که افتاده باعث می شود 
خطوط توسعه یابد. ملحقات خط ۴، ۶ و ۷ تا دو سال آینده 

تکمیل خواهد شد.
شــهردار تهران با اشــاره به سایر دســتاوردهای سفر تیم 
مدیریت شــهری به چین، خاطرنشــان کرد: در چین در 
هشــت سرفصل دستاورد داشتیم، ســرفصل اول در حوزه 
دیپلماســی عمومی بود و  ما به دعوت  شهردار پکن برای 
حضور در اجلاســیه »یک کمربند، یک جــاده« در چین 
حاضر شدیم، در این سفر گروه کاری مشترک برای توسعه 

خواهرخواندگی تهران و پکن شکل گرفت.
وی بــا اعلام اینکه یکی از معضلات بزرگ کشــور موضوع 
پسماند است، خاطرنشــان کرد: در تهران روزانه پنج هزار 
و ۴۰۰ تن زباله به جنوب شــهر منتقل می شود. در جنوب 
شهر یک زباله سوز وجود دارد که ۲۰۰ تن زباله می سوزاند 
که به برق و ســایر موارد تبدیل می شود و پنج هزار و ۲۰۰ 

تن دفن می شود و ده ها سال این روند وجود دارد.
شــهردار تهران گفت: دو شرکت در گذشته شناسایی شده 
بودند که در ســفر خود از این شــرکت ها بازدید کردیم و 
به این رســیدیم که این قابلیت را دارند که دســتگاه های 
زباله سوز را در شهر مستقر کنند. این دستگاه ها با حداقل 
آلودگی و برابر نیمی از اســتاندارد اروپا و چین، زباله را به 
انــرژی تبدیل می کند و از طرفی دیگر آب تولید شــده را 
تصفیه می کنند. دستاوردهای این دستگاه۷۰ برابر دستگاه 

زباله سوز تهران است.
شــهردار تهران با بیان اینکه با دو شــرکت جلساتی برای 
صنعتی سازی مسکن برگزار کردیم، گفت: مشکلی که در 
کشــور و تهران وجود دارد این اســت که عمر مسکن کم 
بوده و نهایتاً ۳۰ ســال است و زمان ساخت نیز زیاد بوده و 
هزینه ها غیرقابل پیش بینی و افزایشی است و در مجموع 
شرایط روبه افولی را شاهد بودیم. در سال ۱۴۰۰ تعداد پنج 
هزار و ۶۰۰ فقره پروانه به وسعت ۱۱ هزار متر مربع صادر 
شده بود و برای اینکه بتوانیم تهران را نوسازی کنیم باید به 
سمت نوســازی برویم. از ۷۰ هزار هکتار وسعت تهران ۱۱ 
هزار متر مربع ناپایدار اســت. مــا ایده ها و طرح هایی را در 
تهران به مســابقه گذاشتیم و از طریق شهرک محله ها این 

مسیر را دنبال و آن را در منطقه ۱۹ آغاز کردیم.
وی افزود: افزایش عمر ساختمان از ۳۰ به ۸۰ تا ۹۰ سال و 

کاهش زمان ساخت به یک سال و نیم، به نفع مردم خواهد 
بود؛ این ظلم اســت که مــردم ۶۱ درصد از حقوق خود را 
برای اجاره مســکن صرف کنند؛ لذا ما به سمتی رفتیم که 

مسکن با استحکام بالا تولید شود.
زاکانــی در بخش دیگر این برنامه با اشــاره به فعالیت های 
قرارگاه مســکن، اظهار کرد: زمین های ذخیره شــهری و 
ظرفیت های تهران و همچنین ظرفیت های بافت فرسوده و 
فضاهای آسیب پذیر که مورد بی توجهی قرار گرفته بودند، 

شناسایی شدند.
 زاکانی با اعلام اینکه مترو پرند ادامه خط یک مترو است، 
تصریح کرد: بخشی از این خط در گذشته ساخته شده بود 
و مابقی آن در این دوره تکمیل شــد و ایستگاه نیز ساخته 
شد. مشکلاتی همچون اتصالات برق داشت که در حال رفع 

است و تا پایان آبان ماه به مرحله بهره برداری می رسد.
شهردار تهران با تأکید بر اینکه کل فضای سبز حاشیه ای 
تهــران ۴۶هزار متر مربع بود، اظهار کرد: امســال دو هزار 
هکتار فضای ســبز افزوده خواهد شــد که بخشــی از آن 
درختان گردو، انگور و بادام اســت. در داخل شــهر نیز به 
باغات و فضای ســبز داخلی توجه داریم تا از طریق توسعه 
باغــات و پارک ها، ایــن فضاها را گســترش دهیم و نوید 
می دهم که یک تحول در سطح شهر صورت خواهد گرفت 

و چهره جدیدی را خواهیم دید.
زاکانی در خصوص وضعیت درختان خیابان ولیعصر، یادآور 
شد: بستر جوی ها ســنگی و سیمانی شد که اشتباه بود و 
عملًا بن درختان در معرض آسیب قرار گرفت و دچار آفت 
و در نهایت خشــک شد. ما از مشهد درخت ۱۰ ساله وارد 
کرده ایم و با شکل و شمایل درختان سابق خیابان ولیعصر، 

در حال کاشت است.

یک درصد دانش آموزان سمپادی 
از مددجویان کمیته امداد هستند

مدیرکل تحصیلی کمیته امداد از پذیرش ۲۷۰ دانش آموز تحت پوشــش کمیته 
امداد در مدارس ســمپاد خبر داد. به گزارش ایســنا، امیرعلی فضلی در همایش 
تجلیل از دانش آموزان نخبه و تیزهوش تحت حمایت کمیته امداد، اظهار کرد: در 
آزمون ورودی امسال سمپاد ۲۷۰ دانش آموز مستعد تحت حمایت کمیته امداد از 
پایه ششم به هفتم و نهم به دهم وارد سمپاد شدند که این ۲۷۰ نفر یک درصد از 
دانش آموزان کل سمپاد در کشور را شامل می شود.  وی ادامه داد: این آمار برای 
ســال آینده حداقل باید به ۵۰۰ برســد. در گام دوم نیز ۲۱۰۰ دانش آموز تحت 
حمایــت کمیته امداد از پایه نهم به دهم در مدارس نمونه دولتی و ۱۱۰۰ دانش 
آموز از پایه ششــم به هفتم در مدارس نمونه دولتی قبول شدند. در بخش دیگر 
این برنامه دهقانی فیروزآبادی معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری، درباره رشد 
پذیــرش دانش آموزان تحت حمایت کمیته امداد در مدارس ســمپاد، گفت: این 
رشد بسیار خوشحال کننده است و نشان می دهد بحث عدالت آموزشی موضوعی 
اســت که کمیته امداد هدفمند و با سرمایه گذاری دقیق و روش های فناورانه آن 
را دنبال می کند.  وی با بیان اینکه تجربه و مطالعه نشان می دهد بچه هایی که از 
مناطق محروم وارد سمپاد و مدارس نمونه و بعدها وارد دانشگاه و شغل می شوند 
ماندگاری، سپاسگزاری، رضایت و دلبستگی بسیار بیشتری به کشور دارند، افزود: 
عموما جوانان ما که از این خانواده ها وارد دانشــگاه می شــود در کشور می ماند و 
دلبســته کشور هستند. خود را مدیون کشور و مردم می دانند. باورم این است که 
در مناطق محروم و خانواده های کمتر برخوردار ما به واسطه لطف الهی گنج های 

پنهان بسیاری داریم که فقط باید همت کنیم و از این منابع برداشت کنیم.

کمیته امداد

مدیرکل انتقال خون اســتان تهران با اشــاره به کاهشی 
شدن روند اهدای خون در پایتخت همزمان با فصل سرد 
ســال، گفت: میزان مصرف خون در استان تهران روزانه 
حدود ۱۵۰۰ واحد است اما با آغاز فصل سرما، تنها ۱۲۰۰ 
واحد خون اهدا می شود و این یعنی روزانه ۳۰۰ واحد از 

ذخایر خونی خود برمی داریم.
دکتر سید منتظر شبَّر در گفت وگو با ایسنا، درباره وضعیت 
اهدای خون در استان تهران، گفت: هر ساله با شروع سرد 
شــدن هوا و کوتاه شدن ساعات روز و به دلایل مختلفی 
از جمله بروز بیماری های فصلی از جمله سرماخوردگی، 
آنفلوآنــزا و... شــاهد کاهش مراجعه بــرای اهدای خون 
هســتیم. او با تاکید بر اینکه رونــد کاهش مراجعه برای 
اهدای خون با آغاز فصل ســرد همه ساله اتفاق می افتد، 
تصریح کرد: اما احساس ما این است که امسال این روند 
کاهشــی زودتر از همیشه آغاز شده است و فکر می کنیم 
این موضوع هم به شــروع زودتر بروز بیماری های فصلی 
مرتبط است که حتی یک ماه زودتر از همیشه آغاز شده 
اســت. به طور کلی می توان گفــت که روند اهدای خون 

نسبت به بهار و تابستان کاهش یافته است.
وی افــزود: در بهار و تابســتان روزانه به صورت میانگین 
حدود ۱۲۰۰ تا ۱۵۰۰ واحد اهدای خون داشتیم که این 
عدد اکنون به ۱۰۰۰ تا ۱۲۰۰ واحد در روز رسیده است.

او با بیان اینکه استان تهران به عنوان محلی برای ارجاع 
بیماران از سراسر کشور شناخته می شود، ادامه داد: قطب 
علمی و پزشــکی کشور در تهران است و به همین دلیل 
خیلی از مردم برای انجام اعمال جراحی به تهران می آیند 
و به همین دلیل مــا از لحاظ میانگین، دو برابر جمعیت 
خودمان در روز مصرف خون داریم و همین عامل ســبب 
می شود که لازم باشد مردم ساکن در تهران بیش از سایر 

استان ها برای اهدای خون اقدام کنند.
شــبَّر درخصوص وضعیت ذخایر خونی کشور، بیان کرد: 
از آنجایی که طول عمــر گلبول های قرمز خون یک ماه 
اســت، هنوز ذخایرمان در حد قابل قبولی است؛ گرچه 
رو به کاهش اســت ولی اگر در آینده هم این میانگین از 
اهدا را داشته باشــیم ممکن است ذخایر ما را با مشکل 
مواجه کند. وی با اشــاره بــه اینکه پلاکت خون معمولا 
مورد نیاز بیماران مبتلا به ســرطان اســت، اظهار کرد: 
پلاکت طول عمر ســه روزه دارد و برای بیماران پیوندی 
و مبتلایان به سرطان خِون حیاتی است و طول عمر این 
عزیزان هم وابسته به دریافت پلاکت است؛ برای همین از 
مردم خواهش می کنیم برای اهدای خون مراجعه کنند تا 
بتوانیــم پلاکت را از خون آنها فرآوری کنیم تا در اختیار 
بیمارانی که دچار افت شدید پلاکت خون می شوند قرار 

دهیم تا جان شان حفظ شود.

رئیس دبیرخانه شــورای عالی ســلامت و امنیت غذایی 
با بیان این که ســند ملی دانــش بنیان امنیت غذایی در 
شــورای عالی انقلاب فرهنگی مصوب و ابلاغ شده است، 
گفت: در این ســند وظایف دستگاه های اجرایی مشخص 
شده است. به گزارش ایسنا، دکتر محمداسماعیل مطلق 
گزارشی از اقدامات پس از تصویب سند ملی دانش بنیان 

امنیت غذایی توسط دستگاه های اجرایی را تشریح کرد.
وی با بیان اینکه دبیرخانه شورای عالی سلامت و امنیت 
غذایی به دستور رئیس جمهور وظیفه پیگیری و اجرایی 
شدن این سند ملی توسط دستگاه های اجرایی را بر عهده 
دارد، اظهار داشت: دبیرخانه شورای عالی سلامت و امنیت 
غذایی روند اجرایی شــدن سند ملی دانش بنیان امنیت 
غذایی را در دستور کار دارد. رئیس دبیرخانه شورای عالی 
ســلامت و امنیت غذایی افزود: ســند ملی دانش بنیان 
امنیت غذایی در شــورای عالی انقلاب فرهنگی مصوب و 
توسط رئیس جمهور به دســتگاه های اجرایی ابلاغ شده 
است. در این ســند وظایف دستگاه های اجرایی مشخص 
شده است و یکی از موضوعات مهم، » تولید و تامین پایدار 
غذا » بر عهده وزارت جهاد کشــاورزی سپرده شده است 
که از جمله آن ها می توان بــه محصولات باغی، زراعی و 
دامی اشــاره کرد که باید در ایــن زمینه به وظایف خود 
بــه خوبی عمل نمایند. مطلق افزود: بر اســاس دســتور 

رئیس جمهور تمامی دستگاه های اجرایی باید به وظایف 
خود در اجرای بهتر این ســند عمل کنند و رصد، پایش 
و نظارت بر عملکرد دســتگاه های اجرایی در این سند بر 
عهده دبیرخانه شورای عالی سلامت و امنیت غذایی است. 
دبیرخانه شورای عالی سلامت و امنیت غذایی جهت رصد 
و اجرایی شــدن این سند ملی، ساز و کاری را تهیه کرده 
و کمیســیون ها و کمیته های مختلفی را در این دبیرخانه 

تشکیل داده است.
وی اظهار داشــت: در ســند ملی ۳۰۰ اقدام ملی تعریف 
شده که باید توسط دستگاه های ذیربط اجرا شود و تقسیم 
کاری هم در دبیرخانه شــورای عالی ســلامت و امنیت 
غذایی انجام و وظایف و تکالیف به دســتگاه های اجرایی 
ابلاغ شده است و همه دستگاه های اجرایی موظف شده اند 
تا برش برنامه عملیاتی تا پایان سالجاری و سال ۱۴۰۳ را 
تا ۳۰ آبان ماه به دبیرخانه شورا ارسال نمایند. بنابر اعلام 
وزارت بهداشــت، مطلق با بیان این که یکی از برنامه های 
مهم در این سند ملی، بهبود کیفیت نان است، تاکید کرد: 
با توجه به اینکه نان یکی از غذاهای اصلی مردم است، باید 
توجه ویژه ای به این موضوع داشته باشیم که در این راستا 
وزارت جهاد کشــاورزی موظف است برای بهبود کیفیت 
گندم اقدامات لازم را انجام دهد چرا که اگر کیفیت گندم 

خوب نباشد آرد و نان خوبی نخواهیم داشت.

مدیرکل انتقال خون استان تهران هشدار داد

کاهش اهدای خون تهرانی ها
رئیس دبیرخانه شورای عالی سلامت و امنیت غذایی اعلام کرد

ابلاغ سند ملی دانش بنیان امنیت غذایی به دستگاه ها

اجرای مقدمات مسقف سازی پایانه شهید حقانی
 در منطقه۳ 

در راستای مسقف سازی پایانه شهید حقانی در منطقه ۳، سکوهای انتظار مسافر  
به طول تقریبی ۹۰ متر احداث شد. به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه 
۳، محمد جواد حاجی حسینی معاون حمل و نقل ترافیک در این زمینه اظهار 
داشــت: احداث سکوهای مناسب با فضای نوســازی شده و ارتفاع مناسب برای 
سوار شدن مســافران، پیش بینی محل نشستن مسافران در زمان انتظار، پیش 
بینی سایه بان برای ایستگاه، جانمایی و احداث فضای مناسب به منظور استقرار 
عوامل کنترل و نظارت خطوط که باعث افزایش بهره وری از فضای ایستگاه شده 

است از مزایای این اقدام است.  
معاون حمل و نقل ترافیک شهرداری منطقه ۳ ابراز داشت: مسقف سازی پایانه 
شهید حقانی تا پایان امسال به اتمام خواهد رسید پیش از این پایانه میدان ونک 

در سال گذشته مسقف سازی شده است.

افتتاح ۶ پروژه شهری در منطقه ۱۴
شش پروژه شهری در حوزه های عمرانی، خدمات شهری، ترافیکی در منطقه ۱۴ 
افتتاح شــد. به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه ۱۴، امیر یزدی شهردار 
دارالمومنین تهران با افتتاح پل همســطح سواره رو بلوار ابوذر  گفت: این پروژه 
با ۳۸۵ مترمربع مســاحت عرشه پل و ۱۵۰۰ مترمربع بهسازی معابر پیرامونی  
موجب روانسازی  و کاهش ۳۰ درصدی بار ترافیک بلوار ابوذر و سهولت دسترسی 

در بخش شرقی منطقه شده است.
باغ گیاهشناســی از دیگر پروژه های شــهری منطقه ۱۴ بود که با هدف توسعه 
باغچه هــای خانوادگی، احیای بــاغ و گلخانه و ایجاد فضای گردشــگری برای 
خانواده های این منطقه به بهره برداری رسید.  یزدی در این خصوص گفت:  این 
باغ دارای ۲ گلخانه، ۵ مزرعه شامل مزارع گیاهان دارویی، گیاهان پیازی، گیاهان 
نشــایی، کودکان، خانواده و ۴ باغ تخصصی و موضوعی شامل باغ صخره ای، باغ 
گل رز، باغ درختــان میوه، باغ نارنج  همچنین گلخانه با متراژ ۲۵۴ مترمربع و 
تجهیز گلخانه قدیمی با متراژ ۲۵۰ مترمربع از این پس برای کاشت و برداشت و 

آموزش در اختیار شهروندان قرار دارد.

زیباسازی منظر شهری خیابان ستارخان
معاون خدمات شهری و محیط زیست منطقه۲ گفت:طرح زیبا سازی و بهسازی 
منظر شــهری خیابان ستارخان به عنوان یکی از مهم ترین معابر شهری منطقه 

در قالب رفیوژ سبز اجرا شد.
به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه۲،علی اصغر طاهری با اعلام این خبر 
گفت: در راســتای فراهم کردن امکانات مناسب شهری برای شهروندان و ارائه 
هرچه بیشــتر خدمات رفاهی در ســطح مکان های عمومی، تجهیز و بهسازی 

خیابان ستارخان درقالب پروژه های مصوب »من شهردارم« اجرا شد.
وی گفت: طرح آراســتگی وبهسازی خیابان ســتارخان در چند بخش، مناسب 
سازی و بهسازی مبلمان شهری، تامین روشنایی و نورپزداری و همچنین کاشت 
و توســعه فضای سبز انجام شــد.وی افزود:براساس نیازسنجی صورت گرفته، با 
نصــب ۸۰عدد پایه چراغ دکوراتیو علاوه بر تامین روشــنایی این محور، ارتقای 

زیبایی بصری را موجب شده است. 

شهری

آخرین وضعیت اعطای کسرخدمت به سربازان ماهر
فرمانده قرارگاه مهارت آموزی سربازان ستاد کل نیروهای مسلح آخرین وضعیت 

اجرای طرح اعطای کسرخدمت یک ماهه به سربازان ماهر را تشریح کرد.
ســردار محمدجواد زاده کمند در گفت وگو با ایســنا، در تشریح آخرین وضعیت 
اجرای طرح کسر خدمت یک ماهه به سربازان ماهر گفت:  قرارگاه مهارت آموزی 
سربازان ســتادکل نیروهای مسلح همواره به دنبال مشــوق هایی برای افزایش 
تمایل ســربازان و مشمولان سربازی برای کســب مهارت های تخصصی و نیز 
خوشایندسازی دوران خدمت سربازی بوده است. در همین راستا نیز طرح های 
مختلفی به اجرا درآمد. وی با بیان اینکه یکی از این تســهیلات اعطای کســر 
خدمت یک ماهه به سربازان دارای مهارت بود، گفت: بر این اساس اگر سربازی تا 
پیش از ورود به دوره خدمت سربازی مهارتی را آموزش دیده باشد و به عبارتی 
بهتر با یک مهارت تخصصی وارد خدمت سربازی شده باشد، می تواند از تسهیلات 

کسر خدمت یک ماهه بهره مند شود.

انتظامی


